

[Subscribe](#)[Past Issues](#)[View this email in your browser](#)

THE BRIDGE



Sustainable
Finance
Geneva

WHERE FINANCE MEETS IMPACT/ OÙ LA FINANCE RENCONTRE L'IMPACT

NEWSLETTER - MARCH 2024/MARS 2024

(La version française suit la version anglaise)

Every year on March 8 the world celebrates International Women's Day and uses the milestone as an opportunity to reflect on our collective progress in advancing gender equality. Unfortunately, the prognosis is not good, with estimates ranging from 131 to 286 years required to achieve gender equality globally. And the gaps are particularly pronounced in business and finance. Women running companies and asset management firms raise less than 2% of total invested capital ([ImpactAlpha](#)) and women hold just 19.75% of board seats globally, 6.7% of board chair seats, 5% of CEO roles, and 15.7% of CFO positions ([Deloitte](#)). This is despite the growing evidence that gender-diverse companies outperform their less-diverse peers.

And the problem persists in our own backyard. Switzerland continues to fall short in advancing gender equality and faces persistent challenges in key areas. Female representation in executive roles remains stagnant at 14% from 2021 to 2022, contrasting sharply with Sweden's 27%. Similarly, female representation in senior management stands at only 23%, unchanged since 2021, lagging behind countries like the UK with 31%. In addition, and worryingly, Switzerland fell from the top 10 on the Global Gender Gap Index in 2020 to 21st place in 2022.

This is why SFG continues to pursue Gender Equality as one of our key impact themes and why we need your help as an industry and a community to make strides on this issue. Be sure to check out the Take Action tab on our [Gender Finance Hub](#) for ideas about what you can do. Happy IWD2024!

Kali Taylor
Managing Director of SFG

[Subscribe](#)[Past Issues](#)

Interview of the Month: GRI Mining Standard



This month, we interviewed with Noora Puro, Senior Manager of Standards at GRI, shedding light on the GRI's new mining standard. We took the opportunity to understand the rationale behind targeting this sector, the comprehensive scope of the mining industry, the sustainability topics addressed by the standard, and its potential benefits for investors.

"The importance of the [mining] sector managing its impacts well is growing, with mining being at the intersection of the many crises the world faces: climate change, biodiversity loss, conflict, and inequality. Failure to manage impacts could have profound implications for clean energy transitions, fuel biodiversity loss, and jeopardize the wellbeing and rights of people affected by mining." - Noora Puro

[To the interview](#)

● What's Happening at SFG?

[Subscribe](#)[Past Issues](#)

Wednesday, March 13, 2024 | 18-20h**La Distillerie Bar | Bd Carl-Vogt 77, 1205 Genève**

It's not too late to register for an evening of networking and exchange on sustainability and finance. For this edition, we are pleased to welcome special guests from the [Green Fintech Network](#), a Swiss association that aims to build a supportive and collaborative ecosystem for green fintechs. [Register now](#)

// LAST CALL FOR MENTORS: GIIA Mentorship Program

This is the final call for mentors to support students who are part of the SFG-GIIA mentorship program. We are still short about 10 mentors so please don't be shy! [Learn more](#) and apply [here](#).

// New SFG Partners

We are thrilled to welcome our new institutional partner - [Inrate](#)



● SFG Impact Themes**GENDER****//Spotlight on SFG's Activities on Gender with FC4S**

March 8 is International Women's Day. One of SFG's priority impact themes is Gender and we have been working diligently to advance the topic in Geneva, Switzerland, and around the globe. One key activity in this regard is our involvement in the FC4S Gender Working Group. In 2023 we launched the FC4S Gender Charter and Booklet to provide practical guidance for implementing gender equality initiatives within financial centers worldwide. [Learn more here](#).

PEACE**//Trust Works Global: Business Activities in Conflict-related Areas Brief**

While the future of the EU Corporate Sustainability Due Diligence Directive (EU-CSDDD) is uncertain, the contents of the directive were finally made public in

[Subscribe](#)[Past Issues](#)

supply chains, or value chains in such areas. This briefing by TrustWorks Global aims to provide clarity on the background and implications of the directive for companies operating in conflict-affected regions. [Learn more here](#)

// ICoCA Webinar – Sustainable Business and Investment Practices: Why Private Security Matters

Tuesday, March 12, 2024 | 17:00-18:00 CET

This webinar delves into a lesser-known realm of ESG risks and opportunities: private security contracting. [Register here](#)

● **For your Radar**

// Sustainable Digital Finance Innovation Booster: Applications open

The "Sustainable Digital Finance" Innovation Booster speeds up sustainable innovations in finance using technology. Swiss individuals or teams with sustainable finance ideas can submit proposals by April 30. Selected projects receive funding, expert support, and networking opportunities. Learn more [here](#) and Apply [here](#)

// Call for Submissions: I4N Award

The Innovate 4 Nature (I4N) Award recognizes outstanding nature-positive solutions developed by projects, companies, and entrepreneurs in the pre-seed and seed stages. Winners will receive a total of CHF 100,000 in prize money across four focus areas and gain access to a network of partners and experts. [Submit here](#)

// SDG Impact Finance Initiative announces its third call for proposals under the Innovation Window

SIFI is launching its third call for proposals in 2024, targeting SDGs 3, 13, and 16. Grant funding will support feasibility studies, proof of concept, or expansion of existing solutions, with backing from the Swiss Government, the Grand Duchy of Luxembourg, and the UBS Optimus Foundation. Apply before March 15th [here](#)

// Geneva Graduate Institute Certificate: Advanced Studies in Nature-Positive

[Subscribe](#)[Past Issues](#)

acquire the knowledge, skills, and tools to address crucial sustainability challenges from economic, legal, social, and ecological perspectives. Learn more [here](#) and apply [here](#)

● Sustainable Finance News

//S&P Forecasts \$1 Trillion Sustainable Bond Issuance in 2024

S&P Global Ratings forecasts modest growth in green, social, sustainability, and sustainability-linked bond (GSSSB) issuance volumes, expected to reach \$1 trillion in 2024. This growth, driven by increased transparency and demand for environmental and energy transition projects, marks a maturing sustainable bond market. Green bonds will continue to dominate, while new bond types like transition and blue bonds gain traction. [ESG Today](#)

// The anti-ESG backlash is not just an American phenomenon as Europe waters down its sustainability agenda

Discover the turbulent landscape of sustainability policies across the Atlantic. With tensions rising and ESG initiatives facing scrutiny, the upcoming U.S. election adds another layer of complexity. In Europe, enthusiasm for ESG regulations diminishes amidst polarization. Join us as we navigate the evolving ESG arena and explore the challenges and opportunities shaping the future of sustainable finance. [Fortune](#)

Version française

Chaque année, le 8 mars, le monde entier célèbre la Journée internationale de la femme et profite de cet événement pour réfléchir à nos progrès collectifs en matière d'égalité entre les hommes et les femmes. Malheureusement, le pronostic n'est pas bon, les estimations allant de 131 à 286 ans pour parvenir à l'égalité des sexes au niveau mondial. Les écarts sont particulièrement prononcés dans le monde des affaires et de la finance. Les femmes qui dirigent des entreprises et des sociétés de gestion d'actifs mobilisent moins de 2 % du capital total investi ([ImpactAlpha](#)) et les

[Subscribe](#)[Past Issues](#)

postes de PDG et 15,7 % des postes de directeur financier ([Deloitte](#)). Et ce, malgré les preuves de plus en plus nombreuses que les entreprises diversifiées sur le plan du genre sont plus performantes que leurs homologues moins diversifiées.

Et le phénomène persiste dans notre propre pays. La Suisse ne parvient toujours pas à faire progresser l'égalité entre les femmes et les hommes et est confrontée à des défis persistants dans des domaines clés. La représentation des femmes dans les postes de dirigeants stagne à 14 % entre 2021 et 2022, ce qui contraste fortement avec les 27 % de la Suède. De même, la représentation des femmes dans les postes de cadres supérieurs n'est que de 23 %, inchangée depuis 2021, ce qui la place derrière des pays comme le Royaume-Uni, qui affiche un taux de 31 %. En outre, et c'est inquiétant, la Suisse est passée du top 10 du Global Gender Gap Index en 2020 à la 21^e place en 2022.

C'est pourquoi SFG continue de faire de l'égalité des sexes l'un de ses principaux thèmes d'impact et a besoin de votre aide en tant qu'industrie et communauté pour progresser dans ce domaine. N'oubliez pas de consulter l'onglet "Take Action" de notre [Gender Finance Hub](#) pour trouver des idées sur ce que vous pouvez faire.

Joyeuse Journée internationale de la femme 2024 !

Kali Taylor

Directrice de SFG

Interview du Mois: GRI Norme Minière

[Subscribe](#)[Past Issues](#)

Ce mois-ci, nous avons réalisé un entretien avec Noora Puro, Senior Manager of Standards à la GRI, afin de faire la lumière sur la dernière initiative de la GRI : la nouvelle norme minière. Nous avons saisi l'occasion de comprendre les raisons qui ont motivé le choix de ce secteur, la vaste portée de l'industrie minière, les thèmes de développement durable abordés par la norme et ses avantages potentiels pour les investisseurs.

"L'importance d'une bonne gestion des impacts par le secteur [minier] ne cesse de croître, l'exploitation minière étant à l'intersection des nombreuses crises auxquelles le monde est confronté : le changement climatique, la perte de biodiversité, les conflits et l'inégalité. L'incapacité à gérer les impacts pourrait avoir de profondes répercussions sur les transitions en matière d'énergie propre, alimenter la perte de biodiversité et mettre en péril le bien-être et les droits des personnes touchées par l'exploitation minière." - Noora Puro

[Cliquez-ici pour lire l'entretien](#)

● Quoi de neuf à SFG?

// SAVE THE DATE: Spring Meet & Connect

Mercredi 13 Mars 2024 | 18-20h

[Subscribe](#)[Past Issues](#)

développement durable et la finance. Pour cette édition, nous avons le plaisir d'accueillir des invités spéciaux du [Green Fintech Network](#), une association suisse qui vise à construire un écosystème de soutien et de collaboration pour les fintechs vertes. [Inscrivez-vous](#)

// DERNIER APPEL POUR LES MENTORS : Programme de mentorat GIIA

Il s'agit du dernier appel à mentors pour soutenir les étudiants qui font partie du programme de mentorat SFG-GIIA. Il nous manque encore une dizaine de mentors, alors n'hésitez pas ! Pour en savoir plus, cliquez [ici](#) et inscrivez-vous [ici](#).

// Nouveaux Partenaires à SFG

Nous sommes ravis d'accueillir notre nouvel partenaire institutionnel - [Inrate](#)



● Thèmes d'impacts SFG

GENRE

//Spotlight on SFG's Activities on Gender with FC4S

La Journée Internationale de la Femme a lieu le 8 mars. Un des thèmes d'impacts de priorité de SFG est le genre et nous travaillons avec diligence pour faire avancer ce sujet à Genève, en Suisse, et dans le monde entier. Une de nos activités clé consiste à participer au groupe de travail sur le genre du FC4S. En 2023, nous avons participé à la publication de la Charte et le Livret de FC4S sur le genre pour fournir des conseils pratiques sur la mise en oeuvre d'initiatives en faveur de l'égalité des sexes dans les centres financiers du monde entier. Pour en savoir plus, [cliquez ici](#).

PAIX

//Trust Works Global : Brief sur les activités des entreprises dans les zones de conflit

Alors que l'avenir de la directive européenne sur le devoir de diligence des

[Subscribe](#)[Past Issues](#)

de l'article 30b, qui porte sur les opérations commerciales dans les régions touchées par un conflit, et qui a des implications significatives pour les entreprises ayant des opérations, des chaînes d'approvisionnement ou des chaînes de valeur dans ces régions. Ce briefing de TrustWorks Global vise à clarifier le contexte et les implications de la directive pour les entreprises opérant dans les régions touchées par les conflits. Pour en savoir plus, [cliquez ici](#)

// Webinaire ICoCA - Pratiques commerciales et d'investissement durables :

Pourquoi la sécurité privée est importante

Mardi 12 mars 2024 | 17:00-18:00 CET

Ce webinaire se penche sur un domaine peu connu des risques et des opportunités ESG : les contrats de sécurité privée. [S'inscrire ici](#)

● Pour votre radar

// Sustainable Digital Finance Innovation Booster: Ouverture des candidatures

Le "Sustainable Digital Finance" Innovation Booster accélère les innovations durables dans le domaine de la finance à l'aide de la technologie. Les personnes ou équipes suisses ayant des idées en matière de finance durable peuvent soumettre des propositions d'ici au 30 avril. Les projets sélectionnés bénéficient d'un financement, du soutien d'experts et d'opportunités de réseautage. En savoir plus [ici](#) et postuler [ici](#)

// Appel aux candidatures : Prix I4N

Le Prix Innovate 4 Nature (I4N) récompense les solutions exceptionnelles en faveur de la nature développées par des projets, des entreprises et des entrepreneurs en phase de pré-amorçage et d'amorçage. Les lauréats reçoivent un prix d'une valeur totale de 100 000 francs suisses dans quatre domaines d'intervention et ont accès à un réseau de partenaires et d'experts. [Soumettre ici](#)

// SDG Impact Finance Initiative annonce son troisième appel à propositions dans le cadre de la Fenêtre d'Innovation

[Subscribe](#)[Past Issues](#)

l'expansion de solutions existantes, avec le soutien du gouvernement suisse, du Grand-Duché de Luxembourg et de l'UBS Optimus Foundation. Posez votre candidature [avant le 15 mars ici](#)

// Certificat du Geneva Graduate Institute : Études avancées en économie positive pour la nature

Ce nouveau certificat exécutif sur l'économie respectueuse de la nature permettra aux participants d'acquérir les connaissances, les compétences et les outils nécessaires pour relever les défis cruciaux de la durabilité d'un point de vue économique, juridique, social et écologique. Pour en savoir plus, [cliquez ici](#) et posez votre candidature [ici](#).

● **Nouvelles sur la Finance Durable**

// Kim-Andrée Potvin: «La finance durable n'en est qu'à ses débuts»

Kim Potvin, membre du board SFG, a fait le choix de Neuchâtel après une décennie à Genève. Passionnée par la nature et l'impact social, elle préside l'Institut Mawazo, encourageant les carrières des femmes africaines. Son objectif chez Bonhôte : développer la finance durable, alliant rentabilité et impact environnemental. [LeTemps](#)

// Trois raisons pour un retour possible des actions de l'énergie propre en 2024

Découvrez les défis et les opportunités du secteur de l'énergie propre face aux risques politiques et aux fluctuations des taux d'intérêt. Malgré les obstacles, la croissance de la production d'énergie renouvelable offre des perspectives prometteuses pour l'avenir. Plongez dans cette analyse pour comprendre comment les développements politiques et économiques influent sur ce secteur vital.

[Investir.ch](#)

// Responsabilité actionnariale: la véritable influence ne se mesure pas au nombre de cases cochées

Découvrez les défis et les enjeux entourant l'investissement ESG, au cœur des réformes des marchés financiers britanniques. Londres, un leader en gouvernance d'entreprise, équilibre les normes élevées avec l'efficacité des entreprises. Une

[Subscribe](#)[Past Issues](#)

autour de l'engagement actionnarial et de son impact sur les entreprises. [Investir.ch](https://investir.ch)



FONDATION
GENÈVE
GENEVA
FINANCIAL
PLACE
CENTER
FINANCIÈRE



Join [the SFG community](#) and contribute to the development of sustainable finance in Geneva.

Contact us at info@sfgeneva.org

Have a good day and keep an eye out for our **next newsletter on October 5th 2023**.

Want to change how you receive these emails?

You can [update your preferences](#) or [unsubscribe from this list](#).